

Neighbourhood Watch Bulletin – December 14, 2015

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com.

Le français suit

- 1. Can you identify this man?**
 - 2. Man in Ottawa River**
 - 3. Project “Freeze”**
 - 4. Door-to-door fraud**
-

1. Can you identify this man?



• jacket



• pants



Sketch

December 14, 2015:

The Ottawa Police Service is seeking public assistance to identify a man who was found deceased on April 29, 2014 in a reservoir behind the Energy Ottawa building on Booth Street.

Central District Investigators have determined that there was no foul play in the death; however Ottawa Police has yet to identify him. He has not been matched to any missing persons report, at this point.

He is described as a Caucasian male, between 30-48 years old, weighing approximately 209lbs (95kg), 6'1" (185cm) with brown eyes and medium length brown hair showing male pattern baldness.

A facial approximation sketch was done to show what the man may have looked like (see artist's rendering sketch).

At the time, he was wearing a green "Retreat" winter jacket with a removable hood (see picture), black "Doc Martens" safety boots with a composite toe and brown suede-like winter gloves with yellow stitching (see picture).

He was wearing several layers of pants - one of which was navy blue track pants with red stripes on both sides (see picture).

Anyone with information about the identity of the deceased male is asked to call Ottawa Police's Central District Investigator Det. Natalie Fortin at 613-236-1222, ext. 5166.

Anonymous tips can be submitted by calling Crime Stoppers toll-free at 1-800-222-8477 (TIPS), or by downloading the Ottawa Police app.

FOR IMMEDIATE RELEASE: Monday, May 5, 2014 9:25 am

(Ottawa) — The Ottawa Police Service is requesting public assistance in identifying a body that was found in the Ottawa River.

On April 29th a call came in for a deceased male discovered in a reservoir coming from the Ottawa River.

The Ottawa Police has ruled the death to be non suspicious. The Ottawa Police require assistance in identifying the deceased male. The male is described as follows: white, approximately 50-65yrs, approximately 5'8-6'2 (173 cm to 188 cm), approximately 190-220lbs (86 kg to 100 kg), grey unshaven beard.

The male was wearing a green fall hooded jacket, burgundy top, navy blue top, blue top with white horizontal lines, navy blue one piece long johns, blue track pants, black Doc Martens industrial boots, leather or suede work gloves.

Anyone with information is asked to contact the Ottawa Police Service Central General Assignment Section at 613-236-1222 ext. 5166 or Crime Stoppers at 613-233-8477 or 1-800-222-8477.

2. Man in Ottawa River

The Ottawa Police Service is actively investigating the report of a male who was observed entering the Ottawa River and not resurfacing. This incident occurred in the vicinity of Remic Rapids at approximately 4:00pm this afternoon (December 10). The only description of the person is an adult male dressed in dark clothing. Anyone with information in regards to this matter is asked to contact the Ottawa Police Communications Centre at [613-230-6211](tel:613-230-6211).

3. Project “Freeze”

In September 2015, the Ottawa Police Service Street Crime Unit (SCU) commenced Project “FREEZE” targeting street level drug dealers in the ByWard Market area

Fifty-one (51) persons were identified as participating in the drug trade. Twenty-eight (28) of these identified persons have been arrested and charged.

As of December 9, 2015, there are 78 Controlled Drug Substance Act (CDSA) charges and 70 Criminal Code charges laid against 51 persons.

Charged persons are:

1. EL-SAYED Bade, 29 years old, of Ottawa
2. AHMED Mohamed, 28 years old, of Ottawa
3. DOUCETTE Bruce, 54 years old, of Ottawa
4. BIEFER Larry, 42 years old, of Ottawa
5. HUNTER William, 54 years old, of Ottawa
6. JOHNSON Adrian, 43 years old, of Ottawa
7. PARKIN Dwayne, 52 years old, of Ottawa

8. NOVAC Jessica, 29 years old, of Ottawa
9. LAFLECHE Teresa, 58 years old, of Ottawa
10. YOUSSEF Sahardid, 23 years old, of Ottawa
11. LIBAH Yussuf, 35 years old, of Ottawa
12. ABDULLAHI Ahmed, 35 years old, of Ottawa
13. OSBOURNE Marc, 53 years old, of Ottawa
14. KELLY Eric, 44 years old, of Ottawa
15. PARADIS Alex, 26 years old, of Ottawa
16. LEYAN'SIMBI Chanel, 32 years old, of Ottawa
17. VANDROMME Michelle, 28 years old, of Ottawa
18. CORBEIL-KENNEDY Bailey, 18 years old, of Ottawa
19. BOUMAZA Aimen, 19 years old, of Ottawa
20. McINTOSH Michael, 43 years old, of Ottawa
21. SEIGHAL-DELSHAD Hamed, 34 years old, of Ottawa
22. ZAHRAE Mohammadabi, 28 years old, of Ottawa
23. RAHIMEYANJO Shahad, 28 years old, of Ottawa
24. ST-LOUIS Rinaldo, 36 years old, of Ottawa
25. MORISSEAU Kenol, 45 years old, of Ottawa
26. DOIRON Shawn, 29 years old, of Ottawa
27. GODIN Dan, 52 years old, of Ottawa
28. PAQUETTE Neil, 35 years old, of Ottawa

Seized items to date during this investigation:

- \$8164.00 Canadian Currency
- 44.80 grams Crack Cocaine, street value of \$8960.00
- 78.9 grams Cocaine, street value of \$7890.00
- 21.2 grams Cannabis Marijuana, street value of \$318.00
- MDMA pills, street value of \$1950.00
- 2.1 grams MDMA powder, street value of \$210.00
- 6.4 grams Fentanyl powder, street value of \$1280.00

Project "FREEZE" continues and 23 subjects remain outstanding. No further information can be released so as not to compromise the integrity of this ongoing investigation.

Anyone with information regarding this investigation is asked to call Ottawa Police's Street Crime Unit at [613-236-1222](tel:613-236-1222), ext. 4440. Anonymous tips can be submitted by calling Crime Stoppers toll free at [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477) (TIPS), or by downloading the Ottawa Police app.

- 1. Connaissez-vous cet homme ?**
- 2. Homme dans la rivière des Outaouais**
- 3. Opération « Freeze »**

1. Connaissez-vous cet homme ?



croquis

Related Photos



•

gants



•

manteau



•

pantalon

Le 14 décembre :

Le Service de police d'Ottawa sollicite l'aide de la population en vue d'identifier un homme retrouvé mort le 29 avril 2014 dans un réservoir situé derrière l'immeuble d'Énergie Ottawa, sur la rue Booth.

Les enquêteurs de la division centrale ont établi que cette mort n'est pas le fruit d'un acte criminel; néanmoins, la Police d'Ottawa n'a pas encore pu l'identifier le défunt. Jusqu'ici, il ne correspond à aucun signalement de personne portée disparue.

Il a été décrit comme étant un homme de race blanche âgé entre 30 et 48 ans, pesant environ 95 kg (209 lb), mesurant 1,85 m (6 pi 1 po), les yeux bruns et des cheveux bruns de longueur moyenne, montrant des signes de calvitie.

Un portrait fut esquissé pour donner une idée de quoi son visage avait l'air de son vivant (voir le croquis ci-joint).

Il était alors vêtu d'un manteau d'hiver de marque « Retreat » à capuchon amovible (voir la photo ci-jointe), des bottes de sécurité noires « Doc Martens » à embouts en composite, et des gants d'hiver en simili-suède avec coutures jaunes (voir la photo).

Il portait plusieurs épaisseurs de pantalon - dont un pantalon d'entraînement bleu marine à rayures rouges des deux côtés (voir la photo).

Toute personne ayant des renseignements quant à l'identité du défunt est priée de communiquer avec la détective Natalie Fortin, de la Section des enquêtes de la division centrale de la Police d'Ottawa, en composant le 613-236-1222, poste 5166.

Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en composant sans frais au 1-800-222-8477 (TIPS), ou en téléchargeant gratuitement l'appli de la Police d'Ottawa.

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE: le lundi 5 mai 2014, 9 h 25

Corps retrouvé dans la rivière des Outaouais

Ottawa — Le Service de police d'Ottawa sollicite l'aide de la population en vue d'identifier un cadavre repêché de la rivière des Outaouais.

Le 29 avril, on reçut un appel faisant état de la découverte du cadavre d'un homme dans un réservoir en aval de la rivière des Outaouais.

La Police d'Ottawa a conclu qu'il ne s'agit pas d'une mort suspecte, mais lance un appel pour aider à l'identification du cadavre, dont voici le signalement: Homme de race blanche âgé de 50 à 65 ans, mesurant de 1,73 à 1,88 m (5 pi 8 po à 6 pi 2 po), pesant de 86 à 100 kg (190 à 220 lb), barbe grise non entretenue.

L'homme portait un manteau d'automne vert à capuchon, un haut bourgogne, un haut bleu marine, un haut bleu avec des lignes blanches horizontales, un caleçon long bleu marine, un pantalon d'entraînement bleu, des bottes Doc Martens noires, des gants de travail en cuir ou en suède.

Toute personne ayant des renseignements pertinents à cette affaire est priée de communiquer avec la Section des enquêtes de la division centrale du Service de police d'Ottawa en composant le 613-236-1222, poste 5166, ou avec Échec au crime au 613-233-8477 (TIPS), ou sans frais au 1-800-222-8477.

2. Homme dans la rivière des Outaouais

Le Service de police d'Ottawa fait enquête sur un incident qui lui fut signalé. Un homme aurait été aperçu s'immergeant dans la rivière des Outaouais et ne refaisant pas surface. L'incident serait survenu à proximité des rapides Remic vers 16 heures cet après-midi (le 10 décembre). Tout ce que l'on sait au sujet de cette personne, c'est qu'il s'agit d'un homme d'âge adulte portant des vêtements foncés.

Toute personne ayant des renseignements pertinents à cette affaire est priée de communiquer avec le Centre des communications de la Police d'Ottawa en composant le 613-230-6211. Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en composant le 613-233-8477 (TIPS), sans frais au 1-800-222-8477, ou en téléchargeant gratuitement l'appli de la Police d'Ottawa.

3. Opération « Freeze »

En septembre 2015, l'Unité des crimes de rue de la Police d'Ottawa (UCR) entama l'opération « FREEZE » ciblant des revendeurs de drogue dans le secteur du marché By.

Cinquante-et-une (51) personnes furent identifiées en tant que participants au commerce de la drogue. Vingt-huit (28) de ces personnes identifiées ont été arrêtées et inculpées.

En date du 9 décembre 2015, 78 chefs d'accusations ont été portés en vertu de la *Loi réglementant certaines drogues et autres substances* (LRCDAS) et 70 chefs d'accusations ont été portés en vertu du Code criminel, et ce à l'endroit de 51 personnes.

Les inculpés sont:

1. EL-SAYED Bade, âgé de 29 ans et d'Ottawa
2. AHMED Mohamed, âgé de 28 ans et d'Ottawa
3. DOUCETTE Bruce, âgé de 54 ans et d'Ottawa
4. BIEFER Larry, âgé de 42 ans et d'Ottawa
5. HUNTER William, âgé de 54 ans et d'Ottawa
6. JOHNSON Adrian, âgé de 43 ans et d'Ottawa

7. PARKIN Dwayne, âgé de 52 ans et d'Ottawa
8. NOVAC Jessica, âgée de 29 ans et d'Ottawa
9. LAFLECHE Teresa, âgée de 58 ans et d'Ottawa
10. YOUSSEUF Sahardid, âgé de 23 ans et d'Ottawa
11. LIBAH Yussuf, âgé de 35 ans et d'Ottawa
12. ABDULLAHI Ahmed, âgé de 35 ans et d'Ottawa
13. OSBOURNE Marc, âgé de 53 ans et d'Ottawa
14. KELLY Eric, âgé de 44 ans et d'Ottawa
15. PARADIS Alex, âgé de 26 ans et d'Ottawa
16. LEYAN'SIMBI Chanel, âgé de 32 ans et d'Ottawa
17. VANDROMME Michelle, âgée de 28 ans et d'Ottawa
18. CORBEIL-KENNEDY Bailey, âgé de 18 ans et d'Ottawa
19. BOUMAZA Aimen, âgé de 19 ans et d'Ottawa
20. McINTOSH Michael, âgé de 43 ans et d'Ottawa
21. SEIGHAL-DELSHAD Hamed, âgé de 34 ans et d'Ottawa
22. ZAHRAE Mohammadabi, âgé de 28 ans et d'Ottawa
23. RAHIMEYANJO Shahad, âgé de 28 ans et d'Ottawa
24. ST-LOUIS Rinaldo, âgé de 36 ans et d'Ottawa
25. MORISSEAU Kenol, âgé de 45 ans et d'Ottawa
26. DOIRON Shawn, âgé de 29 ans et d'Ottawa
27. GODIN Dan, âgé de 52 ans et d'Ottawa
28. PAQUETTE Neil, âgé de 35 ans et d'Ottawa

Parmi ce qui fut saisi jusqu'ici au cours de l'enquête, on compte:

- 8164\$ en devise canadienne
- 44,80 grammes de cocaïne crack, valeur de revente de 8960\$
- 78,9 grammes de cocaïne, valeur de revente de 7890\$
- 21,2 grammes de cannabis, valeur de revente de 318\$
- Comprimés de MDMA, valeur de revente de 1950\$

- 2,1 grammes de MDMA en poudre, valeur de revente de 210\$
- 6,4 grammes de fentanyl en poudre, valeur de revente de 1280\$

L'opération « FREEZE » se poursuit, et 23 individus se trouvent toujours en liberté. Aucun autre renseignement ne peut être rendu public, pour ne pas compromettre l'intégrité de cette enquête en cours.

Toute personne ayant des renseignements pertinents à cette affaire est priée de communiquer avec l'Unité des crimes de rue de la Police d'Ottawa en composant le 613-236-1222, poste 4440. Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en composant sans frais au 1-800-222-8477 (TIPS), ou en téléchargeant gratuitement l'appli de la Police d'Ottawa.

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Other emergency **613-230-6211**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To have the police attend your location **613-236-1222**
ext. 7500
- * To make a police report **613-236-1222**
ext. 7300

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive. There are three steps to making the call:

a) Deciding which number to phone.

If you have an emergency or see a crime in progress, call 9-1-1. If your car was broken into or you need police to attend another non-urgent situation, please call the “other emergencies” number (613-230-6211). To report an incident after it occurred without police attending the scene, please call 613-236-1222 – ext. 7300. You can reach by-law services at 3-1-1.

b) Getting a report number.

When the dispatcher answers, it is a good idea to ask for a report number immediately. We've found that dispatchers sometimes hang up before we get to ask for a number or we forget. Asking for a report number right away solves these problems.

c) Share your report number and incident.

Please e-mail your report numbers and a brief description of the incident to your Block Captain (if you have one), or directly to us.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify

Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.